
Protokół z XXXIV Sesji Rady Gminy  
z dnia 30 października 2013r. 

 
Posiedzenie  rozpoczął o godzinie 16:15 Przewodniczący Rady Gminy Pan Henryk 

Lesiński, który stwierdził, że sesja jest prawomocna ze względu na quorum. 
 

W sesji udział wzięli radni: 
Jarosław Bytniewski 
Rafał Drzewiecki 
Katarzyna Kosmowska 
Tadeusz Lammel 
Henryk Lesiński 
Tomasz Maćkowiak 
Jan Rajchelt 
Krzysztof Socha 
Andrzej Szymczak  
Łukasz Szymczak 
Sławomir Urbaniak 
Aleksandra Wojciechowska 
Maria Wilczyk 
oraz sołtysi: 
Jolanta Fludra 
Bożena Karolczak 
Czesław Książkiewicz 
Stanisław Lesiński 
Jan Mąderek 
Halina Michalak – Szczepaniak 
Eugeniusz Nowicki 
Ferdynand Nowicki 
Mirosława Rutkowska 
Grzegorz Siwek 
a także: 
Bogdan Kemnitz  - Wójt Gminy  
Genowefa Przepióra  - Zastępca Wójta/Sekretarz Gminy  
Mirosława Nowak  - Skarbnik Gminy  
Anna Woźniak - Tyczka - Radca Prawny 
Kamila Zarębska – Kierownik Referatu Oświaty  
Monika Nowicka – inspektor ds. ochrony środowiska i rolnictwa 
Anna Jaszczyńska – inspektor ds. planowania przestrzennego 
Marzena Socha - Dyrektor Zespołu Szkół w Kleszczewie  
Grzegorz Stachowiak - Dyrektor Zespołu Szkół w Tulcach  
Michał Żelazek - Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu  
Arkadiusz Borowicz – Członek Zarządu UKS PIONIER 
Patrycja Sura – asystent projektanta firmy  Sura System 
 

Przewodniczący poinformował, że wszyscy radni otrzymali porządek obrad wcześniej            
i nie ma propozycji wprowadzenia do niego zmian. W związku z powyższym zarządził 
głosowanie w sprawie przyjęcia porządku obrad. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyjęciem porządku obrad głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 

 



Porządek obrad przedstawiał się następująco: 
1. Otwarcie. 
2. Interpelacje radnych. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad z  poprzedniej Sesji. 
4. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na ostatniej Sesji. 
5. Działalność stowarzyszeń  i klubów sportowych na terenie gminy.  
6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu usuwania azbestu i wyrobów 

zawierających azbest dla  Gminy Kleszczewo na lata 2013-2032. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo, obejmującej tereny położone             
w miejscowościach Kleszczewo i Tulce 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu na 2013r. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Kleszczewo na lata 2013-2024. 
10. Informacja  o stanie realizacji zadań oświatowych. 
11. Informacja  n/t oświadczeń  majątkowych złożonych za 2012r. 
12. Informacja przewodniczących komisji o tematyce posiedzeń. 
13. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
14. Zapytania i wolne wnioski. 
15. Zakończenie. 
 
Ad. 2 porządku posiedzenia 

Radni nie zgłosili interpelacji. 
 
Ad. 3 porządku posiedzenia 

Przewodniczący Lesiński poinformował, że do protokołu żaden z radnych nie zgłosił 
uwag. W związku z powyższym członkowie Rady przeszli do głosowania nad jego 
przyjęciem.  
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyjęciem protokołu głosowało 12 radnych. 
Przeciw przyjęciu protokołu głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymał się 1 radny. 
 
Ad. 4 porządku posiedzenia 

Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych podczas XXXIII Sesji Rady Gminy 
przedstawiła Pani Sekretarz i stanowi ono załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 5 porządku posiedzenia 

Pan Bytniewski poinformował, że funkcję Prezesa KS Clescevia pełni od trzech 
kadencji, a Stowarzyszenie istnieje od 1952r. Działalność klubu Prezes Bytniewski 
przedstawił w formie prezentacji multimedialnej. 

Rolą nowoczesnego klubu sportowego w społeczności lokalnej, zdaniem Pana 
Bytniewskiego, jest: 
- zapewnienie dostępności do sportu,  
- edukacja prozdrowotna, 
- kreowanie lokalnej aktywności społecznej, 
- rozwiązywanie problemów społecznych. 
Następnie Pan Bytniewski przedstawił skład Zarządu KS Clescevia: 
- Jarosław Bytniewski Prezes Zarządu, 

 



- Leszek Strańczyk Wiceprezes ds. szkolenia podstawowego, 
- Paweł Garstka Wiceprezes ds. szkolenia drużyny seniorów, 
- Włodzimierz Wartecki kierownik drużyn, skarbnik. 
Kadrę trenerską stanowią: 
- Zenon Piechocki (były zawodnik Lecha Poznań), 
- Tadeusz Płotka (były zawodnik Lecha Poznań), 
- Jarosław Bytniewski.  

Prezes Bytniewski stwierdził, że Zarząd Klubu dokonuje wyboru kadry trenerskiej, 
kadra dobiera grupy treningowe, które generują sukcesy sportowe, a te z kolei sukcesy 
organizacyjne. W ramach Klubu funkcjonują cztery grupy treningowe. Poza tym prowadzone 
jest tzw. „Piłkarskie ABC” dla 4-7 latków z terenu gminy, oraz szkółki piłkarskie przy 
Zespole Szkół w Tulcach i Kleszczewie. 
Wśród sukcesów sportowych  Pan Bytniewski wymienił: 
- II miejsce seniorów w rozgrywkach klasy B Wielkopolskiego Związku Piłki Nożnej, 
- III miejsce juniorów,  
- III miejsce trampkarzy. 
Za najistotniejsze sukcesy organizacyjne Klubu Prezesa Bytniewski uważa: 
- scalenie poróżnionych społeczności lokalnych w środowisku jednej drużyny, 
- bardzo dobra współpraca z trenerami, 
- jasno ustalone procedury i cele. 

Prezes Bytniewski podziękował Panu Wójtowi  za przebudowę boiska w Kleszczewie, 
które stanowi obecnie nowoczesny obiekt sportowy oraz restrukturyzacja boiska                         
w Gowarzewie i Tulcach.  

Pan Bytniewski poinformował, że zawodnicy corocznie biorą udział w obozach 
sportowych. W ramach Akcji Lato w 2013r. wyjechało 40 chłopców z terenu gminy: na obóz 
piłkarsko – żeglarski w Jeleniu 16 młodzików, oraz na obóz wytrzymałościowy w Szklarskiej 
Porębie 24 juniorów. 

Pan Bytniewski stwierdził, że Stowarzyszenie cieszy się dobrą opinią w środowisku            
i strukturach związkowych oraz wśród rodziców zawodników. Niewątpliwym sukcesem jest 
także zamieszczenie wzmianki o KS Clescevia w monografii wydanej z okazji 100-lecia 
Wielkopolskiego Związku Piłki Nożnej.  

Pan Bytniewski podkreślił, że głównym celem Klubu jest ciągłe podnoszenie poziomu 
świadczonych dla lokalnej społeczności usług oraz awans do A klasy.  

Następnie, Pan Arkadiusz Borowicz przedstawił działalność UKS Pionier w formie 
prezentacji multimedialnej, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Pan Borowicz poinformował, że w pięciu sekcjach zrzeszonych w UKS Pionier sport             
i rekreację ruchową uprawia ponad 200 zawodników.  

Pan Borowicz wymienił i omówił sekcje działające w ramach UKS Pionier: 
Ø Sekcja piłki ręcznej dziewcząt zrzesza około 70 dziewcząt IV – VI klasy szkoły 

podstawowej i gimnazjum. Koordynatorem tej sekcji jest Pan Żelazek, instruktorem 
Pan Bytniewski i Pan Krawenda. Wśród imprez zorganizowanych na terenie gminy w 
tej dyscyplinie Pan Borowicz wymienił VI Gminny Festiwal Piłki Ręcznej Dziewcząt 
i Chłopców z klas V i młodszych, oraz Turniej Piłki Ręcznej Dziewcząt Szkół 
Podstawowych Gminy Kleszczewo. Sekcja piłki ręcznej dziewcząt zrzeszona jest              
w Polskim Związku Piłki Ręcznej. 

Ø Sekcja tenisa stołowego, w ramach której trenuje 15 zawodników posiadających 
licencje PZTS, a około 30 mieszkańców Gminy Kleszczewo uczestniczy w grach 
otwartych na hali w Tulcach. Pan Borowicz podkreślił, że niewątpliwym sukcesem 
klubu jest awans jednej z drużyn do III Ligi Polskiego Związku Tenisa Stołowego, 
oraz udział drugiej drużyny w rozgrywkach IV Ligi. Pan Borowicz poinformował,           
że na terenie Gminy Kleszczewo zorganizowany został Turniej o Puchar Wójta 
Gminy Kleszczewo, który zgromadził około 100 zawodników z całej Wielkopolski.  

 



Ø Sekcja szachów, w ramach której trenuje 20 dzieci I – VI klasy szkoły podstawowej. 
Szkolenie w tej sekcji prowadzi Pan Szymanderski. Sekcja szachów zrzeszona jest          
w Polskim Związku Szachowym. 

Ø Sekcja karate szkoli 30 adeptów karate (dzieci, żacy, młodzicy, juniorzy młodsi)              
w Tulcach, oraz 15 adeptów w Kleszczewie. Koordynatorem sekcji jest Pan Borowicz, 
a instruktorami Panowie Urbańczyk i Matuszak. Wśród imprez zorganizowanych             
w tej dyscyplinie Pan Borowicz wymienił IX Zgrupowanie Karate Perfekcja 2013 
oraz Otwarte Konsultacje Kadry Wielkopolski Karate. Ponadto odbyła się Gminna 
Olimpiada Karate dla przedszkolaków w Tulcach, która zgromadziła ponad                   
70 przedszkolaków z trzech gminnych przedszkoli. W przeprowadzonych                  
we wrześniu 2013r. w Środzie Wielkopolskiej Drużynowych Mistrzostwach Polski             
w Karate Fudokan zawodnicy UKS Pionier pierwszy raz w historii karate na terenie 
Gminy Kleszczewo wywalczyli medale MP.  

Ø Sekcja lekkiej atletyki założona została w lipcu 2013r. i zrzesza głównie osoby 
trenujące oraz rywalizujące w biegach masowych długodystansowych oraz 
sympatyków nordic walking. Pan Borowicz wyjaśnił, że w ramach działania tej sekcji 
zorganizowany został bieg masowy „Kleszczewska szybka piątka”, biegi 
towarzyszące dla dzieci i młodzieży, oraz marsz nordic walking.  
 

 Dyrektor GOKiS Pan Żelazek poinformował, że na terenie Gminy Kleszczewo poza 
wcześniej omówionymi klubami sportowymi działają także Klub Strzelecki LOK Pojedynek 
oraz Projekt LIGA – fundacja, której funkcjonowanie zostało szczegółowo omówione 
podczas posiedzenia Komisji Oświaty i Kultury 22 października 2013r.  
 Pan Maciej Frąckowiak Kierownik GOK przedstawił materiały zarejestrowane przez 
telewizję informacyjną TV Wielkopolska dotyczące „Kleszczewskiej szybkiej piątki”,               
IX Zgrupowania Karate Perfekcja 2013, działalności Klubu Strzeleckiego LOK Pojedynek 
oraz sukcesów Ligi Wielkopolskiej. 
 
Ad. 6 porządku posiedzenia 

Projekt Uchwały Nr XXXIV/253/2013 w sprawie przyjęcia Programu usuwania azbestu 
i wyrobów zawierających azbest dla Gminy Kleszczewo na lata 2013 – 2032 przedstawiła 
Pani Nowicka. Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas posiedzeń komisji. 

Pani Nowicka poinformowała, że oprocentowanie kredytów o które pytał podczas 
posiedzenia Komisji Oświaty i Kultury radny Drzewiecki wynosi ok. 2,5 – 3%. 

Radny Drzewiecki zapytał, czy zasadne jest wskazywanie terminu wdrożenia Programu 
na 2013r. skoro zbliża się koniec tego roku? 

Pani Nowicka wyjaśniła, że Program powstał na podstawie Krajowego programu 
oczyszczania kraju z azbestu, który obowiązuje od 2009r. Niewłaściwym byłoby określenie 
ram czasowych Programu od 1 stycznia 2014r. do 2032r. skoro inwentaryzację wykonano już 
w roku bieżącym.  

Radni nie mieli więcej pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                    
do głosowania projektu uchwały. 

 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXXIV/253/2013 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 7 porządku posiedzenia 

Projekt Uchwały Nr XXXIV/254/2013 w sprawie zmiany Studium uwarunkowań                
i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo, obejmującej tereny 

 



położone w miejscowościach Kleszczewo i Tulce przedstawiła Pani Jaszczyńska. Projekt 
uchwały został szczegółowo omówiony podczas posiedzeń komisji. 

Radny Drzewiecki zapytał czy nie należałoby zaktualizować większości danych 
zawartych w Studium? 

Pani Jaszczyńska wyjaśniła, że całościowa aktualizacja nastąpi w chwili uchwalania 
nowego Studium, natomiast przedmiotowa uchwała dotyczy jedynie jego zmiany w pewnym 
zakresie.  

Radni nie mieli więcej pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                    
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXXIV/254/2013 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 8 porządku posiedzenia 

Projekt Uchwały Nr XXXIV/255/2013 w sprawie zmiany budżetu na 2013r. 
przedstawiła Pani Skarbnik. Pani Skarbnik poinformowała, że do projektu uchwały 
budżetowej, która przedstawiana była podczas posiedzeń komisji   wprowadzona została 
kwota dotacji do zakupionego paliwa na cele rolnicze w wysokości 97.451,73zł. Projekt 
uchwały został szczegółowo omówiony podczas posiedzeń komisji. 

Radny Drzewiecki zapytał czy kwota 67.880zł, która nie podlegała refundacji z Urzędu 
Marszałkowskiego przekazana została ze środków własnych gminy? 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że o tą kwotę zmniejszone zostały dochody budżetowe. Urząd 
Marszałkowski, uznał że remont pomieszczeń garażowych straży pożarnej nie jest kosztem 
kwalifikowanym, więc nie podlega refundacji. 

Radni nie mieli więcej pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                    
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXXIV/255/2013 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 9 porządku posiedzenia 

Projekt Uchwały Nr XXXIV/256/2013 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Kleszczewo na lata 2013 – 2024 przedstawiła Pani Skarbnik. Projekt 
uchwały został szczegółowo omówiony podczas posiedzeń komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                       
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXXIV/256/2013 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 10 porządku posiedzenia 

Kierownik Referatu Oświaty Pani Kamila Zarębska przedstawiła informację o stanie 
realizacji zadań oświatowych w formie prezentacji multimedialnej, która stanowi załącznik  
do niniejszego protokołu. 

Radny Urbaniak zapytał, czy liczba dzieci na podstawie której prezentacja została 
przygotowana dotyczy tylko dzieci zameldowanych i zamieszkałych w Gminie Kleszczewo? 

 



Pani Zarębska wyjaśniła, że liczba dzieci szkolnych to wszystkie dzieci uczęszczające 
do szkół podstawowych i gimnazjów na terenie gminy. Natomiast liczba dzieci 
przedszkolnych to wyłącznie dzieci z Gminy Kleszczewo. 

Radny Urbaniak poprosił o wyjaśnienie pojęcia zajęć rewalidacyjnych. 
Pani Zarębska poinformowała, że są to zajęcia dla dzieci wymagających kształcenia 

specjalnego. Podstawą do ich realizacji jest orzeczenie wydane przez Poradnię 
Psychologiczno- Pedagogiczną. 
 
Ad. 11 porządku posiedzenia 

Przewodniczący Lesiński przedstawił informację na temat oświadczeń  majątkowych 
złożonych za 2012r. przez osoby wskazane w art. 24 h ustawy o samorządzie gminnym. 
Podmiot dokonujący  analizy oświadczeń majątkowych w terminie do dnia 30 października 
każdego roku przedstawia Radzie Gminy informację o : 
- osobach, które nie złożyły oświadczenia majątkowego lub złożyły je po terminie, 
- nieprawidłowościach stwierdzonych w analizowanych oświadczeniach majątkowych wraz            
z ich opisem i wskazaniem osób, które złożyły nieprawidłowe oświadczenia, 
- działaniach podjętych w związku z nieprawidłowościami stwierdzonymi w analizowanych 
oświadczeniach  majątkowych. 
Przewodniczący Lesiński poinformował, że oświadczenia majątkowe złożyły: 
Ø Osoby zobowiązane do składania oświadczeń Przewodniczącemu Rady Gminy: 
Wszyscy radni (12) zobowiązani do złożenia oświadczeń majątkowych złożyli oświadczenia 
w terminie do dnia 30 kwietnia 2013r. wg stanu na dzień 31.12.2012r. Oświadczenia                   
po wstępnej analizie przekazane zostały do Pierwszego Urzędu Skarbowego w Poznaniu.             
W dwóch  przypadkach radni dokonali korekty lub uzupełnienia oświadczenia majątkowego          
i uznane zostały przez Urząd Skarbowy jako właściwie złożone. 
Ø Osoby zobowiązane do składania oświadczeń Wojewodzie Wielkopolskiemu: 
 Przewodniczący Rady Gminy oraz Wójt Gminy Kleszczewo złożyli oświadczenia majątkowe 
w terminie. Naczelnik Pierwszego Urzędu Skarbowego w Poznaniu poinformował, iż w 
oświadczeniach złożonych przez w/w osoby nie stwierdzono nieprawidłowości. 
Ø Osoby zobowiązane do składania oświadczeń majątkowych Wójtowi Gminy: 
Spośród 9 osób zobowiązanych do złożenia oświadczeń majątkowych Wójtowi Gminy 
wszystkie dochowały terminu tj. złożyły oświadczenia do dnia 30 kwietnia 2013r.                      
Po wstępnej analizie danych zawartych w  oświadczeniach majątkowych zostały one 
przekazane do urzędów skarbowych właściwych ze względu na miejsce zamieszkania osób 
składających oświadczenia. W oświadczeniach majątkowych tych osób nie stwierdzono 
nieprawidłowości.  

 
Ad. 12 porządku posiedzenia 

Radny Rajchelt poinformował, że Komisja Finansowo – Gospodarcza odbyła 
posiedzenie, którego tematem były inwestycje na terenie gminy, działalność OSP w 2012r., 
oraz sprawy bieżące gminy.  

Radny Urbaniak poinformował, że tematem posiedzenia Komisji Oświaty i Kultury, 
były stowarzyszenia i kluby sportowe na terenie gminy, oraz sprawy bieżące wynikające               
z działalności gminy.  

Radny Lammel poinformował, że Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska podjęła 
temat gospodarki odpadami i omówiła sprawy bieżące gminy.  

  
Ad. 13 porządku posiedzenia 

Pan Wójt przedstawił sprawozdanie z działalności międzysesyjnej: 
26.09.2013r. – spotkanie z przedstawicielami Zarządu Transportu Miejskiego w sprawie 
karty PEKA, która będzie narzędziem służącym koordynacji systemu transportowego                 
w aglomeracji poznańskiej. Wprowadzenie wspólnego biletu dla całej aglomeracji to koszt 

 



około 30.000zł dla gminy, a obejmuje on eksploatację programu do prowadzenia rozliczeń 
oraz dzierżawę urządzeń. Zakup oprogramowania i urządzeń zorganizuje Miasto Poznań, 
które pozyskało na ten cel środki unijne. Pan Wójt podkreślił korzyści płynące                            
z wprowadzenia wspólnego biletu, dzięki któremu możliwe będzie korzystanie zarówno               
z komunikacji Gminy jak i komunikacji ZTM. Poza tym w przyszłości PEKA będzie pełniła 
funkcję biletu Strefy Płatnego Parkowania, będzie formą karty płatniczej, oraz będzie ją 
można wykorzystać jako  elektroniczny identyfikator cyfrowy np. w bibliotece czy obiektach 
sportowych. Na mocy porozumienia z ZTM w autobusach komunikacji gminnej 
zamontowane zostaną czytniki kart.  
1.10.2013r. – wizyta w Urzędzie Gminy biskupa Fortuniaka, z którym omawiano przede 
wszystkim problemy dotyczące zadań wspólnych gminy i parafii m.in. możliwość 
zabezpieczenia terenów pod budowę kościoła w Gowarzewie. Pan Wójt poinformował,               
że planuje się w związku z tą inwestycją zamianę gruntów gminnych przeznaczonych pod 
budowę kościoła na taką samą powierzchnię gruntów dla gminy w rejonie zbiornika 
retencyjnego w Tulcach, 
2.10.2013r. – otwarcie Biblioteki Sąsiedzkiej w Śródce, 
11.10.2013r. – spotkanie z okazji Dnia Edukacji Narodowej w Tulcach, gdzie Wójt Gminy 
wręczył nagrody dla wyróżnionych nauczycieli. Nagrody otrzymali: dyrektor ZS w Tulcach 
Grzegorz Stachowiak za osiągnięte przez szkołę wyniki nauczania oraz nauczyciele                  
ZS w Tulcach Pani Małgorzata Warszczyńska - Jędrzejewska i ZS w Kleszczewie Panie 
Maria Gajewska i Elżbieta Zimniak za osiągnięcia dydaktyczno – wychowawcze. 
14.10.2013r. – uroczystości związane z Dniem Edukacji Narodowej w Ziminie i ślubowanie 
pierwszoklasistów, 
15-16.10.2013r. – Kongres Gmin Wiejskich w Serocku k. Warszawy, w którym uczestniczyli 
m.in. minister rozwoju regionalnego Elżbieta Bieńkowska, wiceminister rolnictwa Zofia 
Szalczyk oraz wiceminister edukacji narodowej Przemysław Krzyżanowski. Przedstawiciele 
samorządów dyskutowali o rozwoju obszarów wiejskich w najbliższych latach i o tym                
na jakie wsparcie z funduszy europejskich na lata 2014-2020 mogą liczyć polskie gminy. Pan 
Wójt stwierdził, że należy spodziewać się ograniczenia dostępności do funduszy europejskich 
w latach 2014-2020.  
19.10.2013r. – spotkanie założycielskie, będącego na etapie rejestracji Stowarzyszenia „Trakt 
Piastów”, podczas którego dokonano wyboru zarządu i komisji rewizyjnej. Pan Wójt 
poinformował, iż wybrany został Prezesem Zarządu Stowarzyszenia. „Trakt Piastów” przyjął 
eksperymentalną metodę działania konstruując Zarząd z przedstawicieli gmin, które to 
Stowarzyszenie tworzą. Pan Wójt zasygnalizował, że środki unijne Programu LEADER będą 
dostępne zapewne dopiero w drugiej połowie przyszłego roku, stąd też we własciwej fazie 
funkcjonowania Stowarzyszenia konieczne będzie ustalenie jego budżetu. 
 24.10.2013r. – w Sanktuarium Tuleckim odbyła się uroczystość odsłonięcia tablicy 
upamiętniającej  Leona Barciszewskiego, który był działaczem samorządowym, dyplomatą, 
prezydentem Gniezna i Bydgoszczy. Został zamordowany przez Niemców na początku                
II wojny światowej. 
25.10.2013r. – Gminny Dzień Seniora, w programie którego znalazło się swojskie śpiewanie, 
pokaz iluzjonisty, pieśń romska oraz występy dzieci z Zespołu Szkół w Kleszczewie. 
 
Pan Wójt wymienił następujące inwestycje realizowane na terenie gminy: 
- budowa ulicy Bukowej i Klonowej w Tulcach, 
- remont budynku świetlicy środowiskowej w Kleszczewie, 
- doposażenie boiska w Komornikach. 

Pan Wójt zachęcił do wzięcia udziału w debacie społecznej na temat bezpieczeństwa 
w powiecie poznańskim, która odbędzie się 7 listopada 2013r. w Kórnickiej Sali OSP,                 
w godzinach 12-14. W spotkaniu udział wezmą Wojewoda Wielkopolski, Wielkopolski 

 



Komendant Wojewódzki Policji w Poznaniu, Komendant Miejski Policji w Poznaniu                   
i Starosta Poznański. 
 Pan Wójt poinformował także, że Zarząd Dróg Powiatowych oczekuje od gminy 
zobowiązania do wykonania inwestycji chodnika w Śródce. Wg wstępnej wyceny fragment 
380m chodnika to koszt ok. 150.000zł.  

Radni jednogłośnie wyrazili swoją aprobatę dla wystosowania deklaracji przejęcia 
tego zadania od powiatu, a tym samym realizacji tej inwestycji. 

 
Ad. 14 porządku posiedzenia 
Ø Radna Wilczyk przedstawiła wniosek złożony przez Radną Powiatu Poznańskiego 
Panią Ewę Lesińską w sprawie uwzględnienia inwestycji na terenie Gminy Kleszczewo              
w projekcie budżetu Powiatu Poznańskiego na 2014r. oraz wystosowaną w tej sprawie 
odpowiedź Wicestarosty Poznańskiego Tomasza Łubińskiego. Wyżej wymienione 
dokumenty stanowią załącznik do protokołu.  
Ø Przewodniczący Lesiński przedstawił pisma, w których Zarząd i Rada Powiatu 
Średzkiego zwracają się z prośbą o wsparcie finansowe zakupu sprzętu medycznego 
niezbędnego do prawidłowego funkcjonowania nowo wybudowanych oddziałów Szpitala 
Powiatowego w Środzie Wielkopolskiej.  
Ø Radny Urbaniak zapytał czy są problemy etatowe z biblioteką w Tulcach, która często 
jest nieczynna oraz czy w bibliotece w Kleszczewie brakuje lektur szkolnych? 

Pan Wójt wyjaśnił, że problem chwilowo nieczynnej biblioteki w Tulcach wynika             
z choroby osoby która ją prowadzi. 

Dyrektor Socha stwierdziła, że w sytuacji gdy w jednej z bibliotek gminnych pojawia 
się niedobór lektur szkolnych to są one natychmiast dostarczane z tej drugiej. 

Dyrektor Stachowiak poinformował, że ostatnio biblioteka w Tulcach czynna była           
dwa dni w tygodniu, natomiast od 1 listopada będzie pracowała w normalnym trybie. 

Radny Andrzej Szymczak - polonista ZS w Tulcach potwierdził, że w sytuacji braku 
lektur są one dostarczane z biblioteki w Kleszczewie.  

Radny Drzewiecki stwierdził, że z własnego doświadczenia wie, iż biblioteka                   
w Tulcach jest doskonale wyposażona.  
Ø Radny Drzewiecki zapytał czy budowa chodnika w Śródce jest w planach na 2014r.? 

Pan Wójt wyjaśnił, że w przypadku braku dofinansowania z powiatu, w 2014r. 
wykonany zostanie I etap tego przedsięwzięcia. 

Radny Drzewiecki zapytał czy wartość przetargu na budowę ulicy Krokusowej 
znacznie przekroczyła zaplanowaną na ten cel kwotę? 

Pan Wójt odpowiedział, że tak, inwestycja realizowana będzie prawdopodobnie 
wiosną przyszłego roku. 
Ø Radny Łukasz Szymczak zasygnalizował, że nowo wyremontowanym odcinkiem                   
ul. Pocztowej w Tulcach od strony Szewc trwa wzmożony ruch ciężarówek z ziemią,                 
co zdecydowanie negatywnie wpływa na stan jej nawierzchni. 
Ø Radny Andrzej Szymczak zapytał czy są jakieś plany związane z remontem ulicy 
Polnej w  Tulcach? 

Pan Wójt stwierdził, że remont bieżący na pewno zostanie wykonany, natomiast             
na nową nawierzchnię brak jest obecnie środków w budżecie. 
Ø Radna Wojciechowska zapytała czy bezdomne psy zostaną docelowo przeniesione            
na teren oczyszczalni ścieków w Nagradowicach? 

Pan Wójt wyjaśnił, że ze względu na  brak wystarczającej ilości klatek dla psów              
w Kleszczewie, biorąc pod uwagę skargi mieszkańców pobliskich posesji,  przygotowywane 
są dodatkowe klatki w Nagradowicach na terenie oczyszczalni ścieków. Po wybudowaniu 
schroniska dla zwierząt psy zostaną przeniesione do Skałowa. 
 
 

 



Ad. 15 porządku posiedzenia 
W związku z brakiem dalszych pytań Przewodniczący Rady Gminy podziękował 

wszystkim za przybycie i zamknął obrady sesji o godzinie 19:35. 
 
 
 

Protokołowała      Za zgodność z przebiegiem obrad 
Magdalena Rakszawska       Przewodniczący Rady Gminy 

 

Henryk Lesiński 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


